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Pensionärsrådet 

 

 

 

Besök: Storforsplan 36, Farsta centrum 

Post: Box 113, 123 22 Farsta 

Tel växel: 08 508 18 000 

E-post: farsta@stockholm.se 

Hemsida: www.stockholm.se/farsta 

 

 

Pensionärsrådets möte  
den 9 februari 2015 

 

Ledamöter  

Gunnar Sandell, ordförande PRO Tallkrogen-Gubbängen 

Inger Sjöberg  PRO Farsta centrum 

Susanne Watthiersson PRO Hökarängen 

Sonja Wenström SPF Sköndal 

  

Tjänstgörande ersättare  

Christina Johansson SPF Farsta 

  

Ersättare  

Bror Palmäng PRO Sköndal 

Gun-Britt Dahlberg PRO Farsta Strand 

Sven Engström PRO Farsta centrum 

  

Förhinder  

Stig Åström, vice ordförande SPF Farsta 

Ove Svensson, ersättare SPF Sköndal 

  

Tjänstemän  

Pia Sundqvist nämndsekreterare 

 

 

 

 

 

 

 

Sekreterare 

 

 

 

 

Ordförande Tjänstgörande ersättare 
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§ 1  Godkännande av dagordningen, val av justerare, 

anmälan av protokollet från förra mötet 

Dagordningen godkändes. Protokollet justeras av ordföranden 

och tjänstgörande ersättaren Christina Johansson torsdag 12 

februari 

 

Protokollet från rådets möte den 19 januari 2015 anmäldes och 

lades till handlingarna.  

 

§ 2  Verksamhetsplan för rådet under 2015 

Ordföranden hade inför mötet skickat ut ett förslag till verksam-

hetsplan för rådet under 2015. Planen gicks igenom och 

fastställdes enligt bilaga 1 efter komplettering med en punkt om 

att rådet vill besöka en av Micasas visningslägenheter för 

äldreboende, och att den information om äldreboendeplaneringen 

som föreslogs för dagens möte istället ges vid ett senare tillfälle.  

 

Planen kan komma att revideras under året, bland annat med 

tanke på att förvaltningen tyvärr inte haft tillfälle att diskutera det 

föreslagna innehållet med rådet. 

 

§ 3  Skrivelse från Lars Bäck (V) om kontaktpersoner 

för socialdemokraterna, miljöpartiet och vänsterpartiet 

Rådet tog del av en skrivelse från vänsterpartiets gruppledare 

Lars Bäck (se bilaga 2), där rådet informeras om att vänster-

partiet, socialdemokraterna och miljöpartiet utsett kontakt-

personer vars uppdrag det är att delta i rådets sammanträden när 

rådet kallar och att lyssna till rådets önskemål och förslag.  

 

Med anledning av skrivelsen klargjorde sekreteraren att rådet 

enligt kommunfullmäktiges instruktion har kontakt med nämnden 

och nämndens presidium, inte med företrädare för enskilda 

partier i nämnden. 

 

Ordföranden föreslog och rådet beslutade att rådet tackar för 

informationen och intresset, att nämndledamöterna är välkomna, 

de adjungeras då till rådet för det mötet 
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§ 4  Ärenden till nämndsammanträdet den 19 februari 

Ärende nr 1: Årsredovisning och bokslut 2014 

Rådet tog upp några frågor som förvaltningen kommer att 

besvara senare, eftersom ansvarig avdelningschef inte kunde 

delta vid dagens möte på grund av ett samtidigt möte med 

äldreförvaltningen om Farsta vård- och omsorgsboende: 

 

 Hur har privata utförare av hemtjänst påverkats av det nya 

ersättningssystem som infördes i början av 2014 (sidan 3)? 

 Har de nya ersättningsmodellerna inom hemtjänst och vård- 

och omsorgsboende utvärderats, och vad är i så fall resultatet 

(sidan 31)? 

 Under rubriken Särskilda projekt längst ner på sidan 31 saknas 

information om resultat av projektet Fördjupad kvalitets-

uppföljning. (Där står bara Komplettera med resultat.) 

 Hur hanteras klagomål och synpunkter på privat hemtjänst? Det 

är bara hanteringen inom den kommunala hemtjänsten som 

beskrivs på sidan 61-62. 

 

Rådet uppskattade det som berättas på sidan 64 om aktiviteter för 

boende på Edö, med bland annat gemensam matlagning. Rådet vill 

gärna besöka Edö vid tillfälle, för att exempelvis delta vid en 

gemensam matlagning, om det är möjligt, och även få information 

om den planerade byggnationen av ett tillagningskök. 

 

Rådet påpekade att det i olika dokument skrivs mycket positivt om 

måltidssituationen och hur viktig den är, samtidigt som rådet vid sitt 

besök på Edö förra året kunde konstatera att måltiden åtminstone den 

dagen var allt annat än trevlig, men dåligt värmd mat och stökig 

miljö i matsalen. 

 

Rådet undrade om anhöriga får information om att det finns ett 

pensionärsråd, och förvaltningen lovade höra med anhörig-

konsulenten om hon informerar om rådet vid sina anhörigträffar. 

 

Ärende nr 6: Föreningsbidrag 2015 

Rådet tyckte att förvaltningens förslag var bra. 



Farsta stadsdelsnämnd 

Pensionärsrådet 

Protokoll 

2015-02-09 

Sida 4 (5)  

 

 

 

Justerarnas signaturer 

 

Ärende nr 8: Gångplan för Stockholm – svar på remiss från 

trafiknämnden 

Rådet tog åter upp sitt tidigare önskemål om fler cykelställ i 

Farsta centrum, så att cyklar inte parkeras var som helst och 

hindrar gångtrafiken. 

 

Ärende nr 11: Rapportering till IVO av ej verkställda beslut för 

kvartal 4 år 2014 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Rådet konstaterade att man inte fått ärende nr 5, Avveckling av 

Farsta vård- och omsorgsboende, inför dagens möte. Sekreteraren 

förklarade att det bland annat beror på att förvaltningen väntar på 

besked om vilken instans som fattar det formella beslutet i ärendet. 

Rådets råd till nämnden är att bordlägga ärendet så att rådet hinner 

ta del av det, eftersom frågan är mycket viktig för äldre i stadsdels-

området. 

 

§ 5  Vård- och omsorgsboende i stadsdelsområdet 

Frågan bordlades till nästa möte eftersom ingen representant för 

äldreomsorgen var närvarande vid dagens möte. 

 

§ 6  Nytt informationsblad om rådet 

Informationsfoldern om rådet behöver uppdateras. Det bestämdes 

att ett nytt gruppfoto tas vid rådets nästa möte och att ordföranden 

skriver ett förslag till ny text, gärna mer kortfattad. 

 

§ 7  Information från förvaltningen 

Ingen information lämnades. 

 

§ 8  Rådet går igenom balanslistan 

Balanslistan över rådets frågor, besök och liknande gicks igenom 

och uppdaterades – se bilaga 3. Rådet uttryckte önskemål om att få 

träffa Atrium Ljungbergs affärsområdeschef för Farsta centrum 

istället för ”floor manager” Stefan Karlsson. Tid för nytt besök på 

Edö, för samtal med anhöriga, bestäms när informationsfoldern om 

rådet har uppdaterats. 
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§ 9  Övriga frågor  

Susanne Watthiersson tog upp riktlinjerna för kosthållning vid 

vård- och omsorgsboenden och menade att det är orimligt med en 

övre gräns för fasta om så mycket som elva timmar. Förvaltningen 

har tidigare besvarat frågor om hur kosthållningen sköts vid de 

kommunala boendena utifrån de nationella riktlinjerna, men lovade 

återkomma i frågan igen. 

 

§ 10  Mötet avslutas 

Ordföranden meddelade att stadsdelsnämndens presidium – 

ordföranden Lars Bäck (V) och vice ordföranden lars Jilmstad (M) – 

gästar rådet vid nästa möte den 16 mars.  

 

Mötet avslutades. 

 

 


